
Iz novomeškega okraja. ( Z b o r o v a n j e u č i t e l j s k e g a d r u š t v a . ) Naše uči

teljsko društvo zborovalo je letos že drugič in sicer v torek po veliki noči, zato ker je 
menilo, da bo prišlo tudi kaj unanjih gg. tovarišev, ker je zadevala najvažnejša točka 
dnevnega reda tudi učiteljstvo izven našega okraja. — Tedaj nekoliko o tem zborovanji. 

Sem sicer nekoliko pozen s svojim dopisom, a to zaradi tega, ker je 12. tnal. travna 
imel zborovati v to izvoljeni odbor. 

Gosp. predsednik Fr. K o n c i l i j a pozdravi pri zborovanji našega društva zbrane, 
kakor navadno, posebno še gdč. pl. R a u s c h e r in g. Sajeta, kot gosta oba iz krškega 
okraja, ter opomni, da je današnje zborovanje velevažno in to zaradi uprizoritve koncerta 
in s tem tesnejše zveze vsega dolenjskega učiteljstva. 

Po nasvetu g. K a l i n g e r j a je bil voljen zapisnikarjem g. Voze l . 
Na to nam je poročevalec g. J. B a r l e govoril o šolskih zamudah. V svojem teme

ljitem poročilu nam je omenil med drugim, da je tu tolikanj šolskih zamud zaradi pre

Društveni vestnik. 



oddaljenosti otrok od šole, pa tudi zaradi premale brižnosti starišev za šolo. Tudi začetek 
šolskega leta je kriv mnogih zamud, kateri je pri nas skoraj že v zimi. Zato bi bilo prav 
umestno, da se velike počitnice prelože na ugodnejši čas. — Ker imamo sedaj nove ti

skovine, meni g. Zavrl, da se pri tej točki lahko pogovorimo o zaznamkih zamud. Zato 
nam je g. predsednik raztolmačil, kako se imajo pravilno izpolniti dotične rubrike. Ko

nečno zahvali g. poročevalca za dobro poročilo. 
Ker je g. tajnik nekoliko obolel, prebere učitelj Z a v r l tajniško poročilo in neka

tere dopise, tičoče se našega koncerta. Zbrano učiteljstvo ni hotelo sklepati, naj se koncert 
d o l e n j s k i h učiteljev vrši ali ne, ker je bilo preslabo zastopano učiteljstvo družili okrajev, 
zatoraj predlaga g. prvomestnik, naj se izvoli poseben odbor, kateri naj reši to vprašanje 
in tudi v slučaji ugodne rešitve sestavi vspored in zaznamuje udeležence. Ta odbor naj 
se snide 12. tnal. travna v Novem Mestu. Ta predlog je bil vsprejet, na kar so bili iz

voljeni iz vsacega dolenjskega okraja po dva, oziroma po trije gg. tovariši v odbor, tedaj 
skupaj 10 oziroma 15. 

Ker za tem ni bilo posebnih nasvetov, sklene g. predsednik zborovanje, zahvaljujoč 
poslušalce in klicoč 3kratni .živio" presvetlemu vladarju Frančišku Jožefu I. 

Naj še dodam, da je 12. mal. travna imel zborovati novi odbor, ako se jih snide 
nadpolovična večina, ako ne, se opusti misel o izvršitvi skupnega koncerta. Imenovani 
dan došel je pa poleg domačih treh le jeden g. tovariš iz krškega okraja, a pismeno se 
je izjavil tudi le jeden g. tovariš, zatorej se zborovanje ni vršilo. Tako se je morala opu

stiti sicer lepa, toda jako težavno izpeljiva, da — kakor razvidno — neizpeljiva misel o 
izvršitvi koncerta dolenjskega učiteljstva. 


